
Een vitale samenleving is een keuze. 
Die overtuiging heeft Peter van der 
Gaag, rector van Pieter Zeeman in 
Zierikzee. En daarbij verwijst hij 
graag naar Geert Mak’s biografie 
van een dorp: ‘Hoe God verdween uit 
Jorwerd’. Dorpelingen verkochten 
woningen aan Duitsers, waardoor het 
dorp steeds minder inwoners kreeg 
en de plaatselijke middenstand ten 
onder ging. De kerk verdween, het 
onderwijs ook. En als dan het café 
ook de deuren sluit is het gedaan met 
Jorwerd. Van der Gaag heeft de over-
tuiging dat Schouwen-Duiveland dat 
lot bespaard kan en zal blijven. Maar 
daarin moet iedereen zijn of haar bij-
drage leveren.

Daar ligt dus ook een taak 
voor het onderwijs?
 
Jazeker. Wij helpen leerlingen zich te 
ontwikkelen. Hierdoor kunnen ze voor 
zichzelf zorgen en van betekenis zijn 
voor anderen. Kinderen staan voorop, 
maar een bijdrage leveren aan de vita-
liteit van Schouwen-Duiveland is 
zeker ook een doelstelling van onze 
school. Als je mij vraagt of Pieter 
Zeeman een goede school is zeg ik vol-
mondig ja. Maar over vijf jaar willen we 
een excellente school zijn. Dat vergt 

een andere manier van werken. 
Maatwerk voor leerlingen; het maxi-
male uit de jongeren halen.
 
U noemt het maatschappelijk onder-
nemen. Leerlingen (en ouders) zijn 
klanten en die mogen bijvoorbeeld 
ook de docenten beoordelen.
 
Inderdaad. Je moet voortdurend 
afstemmen met de omgeving en kijken 
naar de behoeften in de samenleving. 
We hebben deze week de tien minuten 
gesprekken met de ouders. Maar 
eigenlijk willen we dat contact het 
jaarrond hebben. 
Kwaliteit is altijd een co-creatie. Je 
moet het met elkaar doen. Weten wat 
er speelt is zo belangrijk, maar natuur-
lijk hebben wij onze eigen professie. 
Ouders en leerlingen moeten zich 
gehoord  weten. We hebben niets aan 
post-it ’s op de klaagmuur van 
Facebook.  
Pieter Zeeman is de vijfde school 
waarop ik werk. Het valt mij op dat de 
klacht als vorm van communicatie hier 
sterk aanwezig is. Daar zit altijd iets 
in van een tegenover, wij tegenover 
jullie. We willen uit die tegenstelling 
naar de samenwerking. We hebben 
ouders als partners nodig. Daartoe 
nodigen wij hen dan ook uit.

Pieter Zeeman telde in hoogtijdagen 
meer dan twaalfhonderd leerlingen. 
Nu zijn het er iets meer dan negen-
honderd. Hoeveel leerlingen moet de 
school minimaal hebben eigenlijk?
 
De school kan goed functioneren met 
het aantal leerlingen dat we nu heb-
ben. De ondergrens ligt ergens op 
zevenhonderdvijftig. Je hebt altijd 
een zekere massa nodig om het onder-
wijsaanbod overeind te houden. En 
dat is waar we voor staan. Maar ook 
hier geldt wat mij betreft dat een 
vitale samenleving een keuze is. Het 
staat iedereen vrij om de school te 
kiezen die men wenst. Mensen gaan 
naar Goes of Middelharnis. Maar met 
elkaar maken we deze school.  Ik wijs 
niet naar de mensen die naar elders 
gaan. Wij moeten goed onderwijs 
leveren, de school moet zichzelf ver-
kopen en dan komt die groei wel. Daar 
heb ik alle vertrouwen in.
 
Maar die nieuwe koers moet wel door 
het personeel geadopteerd worden?
 
Jazeker. Vorig jaar hebben we de koers 
uitgezet. In totaal 88 procent van de 
medewerkers zag het zitten. Meegaan 
in de nieuwe koers van het onderwijs 
is een keuze. Wie het echt niet ziet zit-

ten, wordt ondersteund door middel 
van gesprek, coaching en training. 
Een collega kan er ook voor kiezen om 
verder te kijken. Een enkeling doet dat 
ook. Om toekomstbestendig onder-
wijs te bieden van hoge kwaliteit is het 
belangrijk op koers te blijven. Een 
vitale samenleving heeft een vitale 
school nodig.
 
Met tentakels in de samenleving?
 
Ja we zoeken contact met het bedrijfs-
leven om onze leerlingen zo aan sta-
geplaatsen te helpen. Daar leren ze 
heel veel. Het bedrijfsleven is er 
enthousiast over en wil misschien wel 
sneller dan wij kunnen. Maar het is 
onze verantwoordelijkheid dat de sta-
ges goed opgezet worden. We hebben 
al goede ervaringen opgedaan.  Ik 
was  dit weekend ook op de banen-
markt in Renesse. Daar spreek je 
ondernemers. Zij zien ook de voorde-
len. Het is aan hen om de jongeren na 
het voortgezet onderwijs geïnteres-
seerd te houden om na hun vervolg-
opleiding ook bij het bedrijf te komen 
werken.
 
Overigens als het om keuzes gaat, 
heeft u over de lokale overheid niet 
te klagen. Ruim twintig miljoen voor 
en nieuw gebouw.
 
De lokale politiek onderschrijft het 
belang van onze school. Die relatie is 
erg goed inderdaad. Maar ook bij 
onderwijsprojecten krijgen we steun 
als we die nodig hebben. Ik denk aan 
de ondersteuning van het project 
Steward op School en aan de zorg voor 
onze leerlingen. Leerlingen zijn met 
mobiliteit aan de slag gegaan. 
Daarvoor hadden we deze week nog de 
minister op bezoek. Ook daarvoor is er 
voldoende ondersteuning vanuit het 
gemeentehuis.
 
Kreeg die relatie geen schrammetje 
toen u in tegenstelling tot de 
gemeenteraad wel de regenboogvlag 
uit liet hangen. Een vlag als symbool 
van verdraagzaamheid voor alle sek-
suele geaardheden.
 
Ja daar schuurde het wel even.
 
Wethouder Cees van den Bos (SGP) 
direct verontwaardigd aan de tele-
foon?
 
O nee absoluut niet. Die heeft niet 
gebeld. Het is belangrijk dat je elkaars 
keuzes respecteert. En ook elkaars 
verantwoordelijkheid. Datzelfde gold 
onlangs toen vier leerlingen te ken-
nen gaven naar het klimaatprotest in 
Den Haag te willen gaan. We hebben 

daarover nagedacht en groen licht 
gegeven. Wel onder de voorwaarde dat 
we het maar één keer toe zouden staan 
en we een  selfie uit Den Haag en 
een  schriftelijk akkoord van hun 
ouders wilden.
 
Respect voor elkaar klinkt wel door 
in de school.
 
De schoolcultuur is belangrijk. Heel 
belangrijk. We spreken met en niet 
over elkaar. We hebben een positieve 
houding, gedragen ons correct en ook 
ons taalgebruik is netjes. Dat is wat we 
willen uitdragen. En daar houden we 
ons aan. 
 
En dan lees je op Facebook weer dat 
er helemaal niets meer mag op de 
school van u.
 
Ach ja, dat heb ik ook gelezen. Zo is het 
natuurlijk niet. Maar we handhaven de 
regels wel. Misschien heeft het daar in 
het verleden wel eens aan ontbroken. 
We hebben onlangs leerlingen 
geschorst die zich met (soft) drugs 
inlieten. Dat doen we hier dus niet. Op 
dit moment heb ik ook nog een gesprek 
met een leerling. Hij moet de keuze 
maken. Wil je hier blijven dan houd je 
je aan de regels van de school. Ik denk 
dat iedereen op de school inmiddels 
wel weet dat ik ook handhavend kan 
optreden.
 
Misschien nog even terug naar al die 
leerlingen die niet voor Pieter 
Zeeman kiezen, maar voor christelijk 
onderwijs buiten het eiland. Hoe 
gaat u die aan uw school binden?
 
Wij zijn een openbare school. Dat is en 
blijft onze identiteit. Maar we beste-
den wel meer aandacht aan levensbe-
schouwelijke vorming. Vragen als wat 
is belangrijk in het leven? Wie is de 
mens? Hoe leven we samen en wat is 
de betekenis van lijden en dood zijn 
onderwerpen die voorbijkomen. Wij 
luisteren naar wat er in de samenle-
ving leeft. Dat houdt ons vitaal. De 
meeste ouders vinden het belangrijk 
dat hun kinderen levensbeschouwelijk 
vaardig zijn, dat ze een moreel kompas 
hebben en weten hoe daarmee om te 
gaan.
 
Een vitale samenleving is een keuze 
en daar heeft iedereen een verant-
woordelijkheid. Het team van Pieter 
Zeeman pakt die verantwoordelijk-
heid met overtuiging op. Wij doen dat 
graag samen met anderen, ouders, 
ondernemers, overheid. Ik heb er alle 
vertrouwen in dat we zodoende met 
elkaar  er in slagen Schouwen-
Duiveland sterk te houden. •

‘Een vitale samenleving is een keuze’
Pieter Zeeman-rector Peter van der Gaag aan het woord
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1. Onderwijs dicht bij huis
	 •	 Lekker	op	de	fiets
	 •	 Geen	verloren	tijd	in	de	bus
	 •	 Samen	met	je	vrienden	en	vriendinnen	naar	school
	 •	 Na	school	met	je	klasgenoten	sporten,	een	verenigingsleven	of	gewoon	chillen
2. Iedereen kan terecht
	 •	 We	hebben	alle	afdelingen	van	het	voortgezet	onderwijs	met	extra	aanbod
3. Er zijn veel bijzondere activiteiten
4. We werken samen met je basisschool en het vervolgonderwijs
5. We krijgen een gloednieuw schoolgebouw met onderwijs dat past bij jouw toekomst
6. Pieter Zeeman en Schouwen-Duiveland zijn er voor elkaar
Inschrijven? Informeer ernaar bij je basisschool

Kijk	voor	meer	informatie	op	www.pieterzeeman.nl

Met jouw talent vooruit!
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